
45842

Bespreking PO dPG VWS en dM&V RIVM

Vergaderdatum en -tijd 23 juni 2020, 15.30 - 17.00 uur

Vergaderplaats Goto meeting

Deelnemers

1. Opening en mededelingen

2. Afspraken / actiepunten vorig overleg
*Zie Conceptverslag vorig overleg 23 juni

3. Programma 2020

* Consequenties Corona voor uitvoering programma

De offertes voor 2021 voor programma 20 komen eraan. Door de extra

werkzaamheden rondom Covid dit jaar en naar verwachting ook nog

volgend jaar, zal het huidige budget niet toereikend zijn. Een groot deel

van de koude fase taken is daarom dit jaar blijven liggen. Als het budget
niet wordt opgehoogd, dan zal dit voor volgend jaar ook dreigen en met

name ten koste gaan van de koude fase taken. Dan zullen er keuzes

moeten worden gemaakt welke taken wel en niet uit te voeren. Het is niet

wenselijk dat de koude fase taken twee jaar stil komen te liggen. Eea zal

afhangen of de Covid-claim die vanuit het RIVM wordt ingediend

gehonoreerd wordt. Anders moet er in overleg bepaald worden wat uit de

offerte niet door kan gaan.

« Warme fase (stand van zaken)
Covid heeft dit jaar veel aandacht gevraagd van het cGM, met name waar

het gaat om werkzaamheden rondom psychosociale hulpverlening. Het

resultaat is onder meer een mooie website, samen gemaakt met Arq:

Steunpunt Coronazorgen. Omdat het PSH landschap heel versnipperd is

en er ontzettend veel initiatieven zijn op het gebied van PSH was het

opzetten van deze website een enorme klus, maar wel belangrijk. NB. We

hebben lang geprobeerd om de website onder te brengen bij

Rijksoverheid.nl, maar dit is niet gelukt. Veel dank aan het RIVM voor hun

flexibele opstelling en het hosten van de website.

4. Voorbereiding programma 2021

* Nazorg Corona

We website Steunpunt Coronazorgen zal in ieder geval voor twee jaar in

de lucht blijven, dus ook volgend jaar nog veel aandacht vragen.

Daarnaast wordt er op dit moment gewerkt aan een GOR-propositie

(@BEEZM: zie de annotatie voor het gesprek met ETRE oor meer

detail), die bij goedkeuring door VWS, ook de nodige inzet zal vragen met

betrokken partijen. hopelijk kun jij een terugkoppeling geven op

de bespreking met p dit onderwerp/de GOR propositie.

« Opdrachtgeverschap NVIC



Verschillende subsidies vanuit VWS lopen via het RIVM, daar is destijds
voor gekozen (ver voor onze tijd). Reden hiervoor is vermoedelijk

geweest dat het RIVM de inhoudelijke expertise meer in huis heeft dan

VWS om de subsidies inhoudelijk te beoordelen. Het gaat dan om de

subsidies voor Arq, NIVEL en NVIC. Alle 3 de subsidiepartners geven aan

volgend jaar meer geld nodig te hebben om de huidige taken voort te

kunnen zetten. Het RIVM vindt het lastig om deze financiéle discussie aan

te gaan, omdat dit voor hun gevoel de relatie onder druk zet. Dat is

begrijpelijk, maar hoort er wel bij. Het RIVM kan immers ook het beste

inschatten of het budget inderdaad ontoereikend is voor de inhoudelijke
taken. Als het RIVM van mening is dat de extra financiéle claims

inderdaad gegrond zin, dan is het aan VWS om de besluiten om de

subsidie op te hogen of niet. Dit zal voor komend jaar zeker aan de orde

komen voor alle 3 de instellingen.

s Platvorm veehouderij 2021

+ Het Kennisplatform: activiteiten voor 2021 blijven zoals in 2020; er

waren vragen over de financiering. De ministeries VWS. LNV en

IenW blijven op dezelfde manier en hetzelfde budget bijdragen voor

de komende 3 jaar. Hierover heb ik een concept nota die eigenlijk
deze week nog de lijn ingaat (ook bij LNV en IenW).

+ Breder op veehouderij en gezondheid zijn we met het RIVM in

gesprek over een onderzoeksvoorstel/verkenning naar COVID,

luchtkwaliteit en gezondheid. RIVM heeft hiervoor eerder een

voorstel gedaan, dat is nu herzien en komt terug. Veehouderij is

daar genoemd een belangrijke bron van verminderde luchtkwaliteit

(ook ivm covid situatie in Brabant).
« RIVM epidemiologie kijkt naar de link tussen COVID en Q-koorts, in

een aantal kortdurende deelonderzoeken; dat was gepland voor

2020, maar loopt nu wel vertraging op, dus oplevering

waarschijnlijk pas begin 2021. Dat moeten we nog in meer detail

bespreken met de onderzoekers komende maand.

5. Ontwikkelingen
-  Programma Klimaat en Gezondheid

+ In juni 2019 heeft ZonMw de kennisagenda klimaat & gezondheid aan VWS

aangeboden waarin zij adviseerde te investeren in de ontwikkeling van

kennis op dit vlzk. Eind oktober 2019 heeft VWS verschillende gesprekken
gevoerd met BZK, LNV, IenW en EZK over een gezamenlijke
kennisprogrammering. Echter door de coronacrisis heeft dit geen verdere

doorgang gevonden.
+ VWS heeft met ZonMW afgesproken in het najaar 2020 gezamenlijk langs

de 4 andere departementen te gaan met de vraag zij willen meedoen op

specifieke onderdelen. Daarvoor hebben zij een infographic gemaakt zodat

departementen zien hoe de relatie ligt tussen hun dossiers en gezondheid.
Als de departementen niet willen bijdragen, heeft de voorganger van DGV

besloten dat VWS zelf het kennisprogramma t.w.v.eevier

A
financiert. Dit gaan we opnieuw voorleggen aan

+ RIVM werkt in de periode oktober 2020 - juni 2020 aan een gedetzilleerd
plan van aanpak over de risico’s van klimaatverandering voor de

volksgezondheid. RIVM heeft een offerteaanvraag van VWS ontvangen van

met het verzoek dit plan van aanpak te schrijven, vooruitlopend
op de uitvoering van de kennisagenda klimaat & gezondheid waar ZonMW

graag mee verder wil en RIVM bovengenoemd speerpunt zou oppakken.

Datum

1 november 2019
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e ZonMw werkt in deze zelfde periode aan een programmavoorstel over de
Dato

andere onderdelen van de kennisagenda (in het bijzonder adaptatie & 1 november 2019

gezondheid, mitigatie & gezondheid en afwegingskader).
+ In januari staat een DG overleg over klimaat ingepland met 4 ministeries.

Daar zal eea dan helder moeten zijn. De bedoeling is dan om in de

voorjaarsbesluitvorming de bedragen te regelen. Dit zal dan in een

pakketje worden voorgelegd in het kader van het nog nader in te vullen

‘Programma Gezonde Leefomgeving’.
+ Met ZonMw is afgesproken dat de kosten die zij nu maken worden

meegenomen in de begroting van het plan van aanpak en

programmavoorstel.
+ Dieper dan dit zal in de PO er niet op ingegaan worden. Ik heb annotatie

afgestemd met SHES aad van het RIVM.

-  Luchtkwaliteit en COVID-19

- 5G en Gezondheid

e Op 2 september j.l. publiceerde de Gezondheidsraad een advies over 5G en

gezondheid (op verzoek van te tweede Kamer). Hieronder beknopt de

bevindingen:
o Het is niet aangetoond en niet waarschijnlijk dat blootstelling aan

5G-systemen de gezondheid kan schaden, al valt dat

wetenschappelijk ook niet helemaal uit te sluiten.

o De Gezondheidsraad adviseert de blootstelling te monitoren en

meer onderzoek te doen.
¢ De vaste Kamercommisie VWS heeft om een kabinetsreactie gevraagd, hier

wordt aan gewerkt.
+ EZK is op dit dossier en dus ook bij de kabinetsreactie in de lead. VWS

leest/schrijft mee.

6. Rondvraag en sluiting


